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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DEL CONSELL DEL DISTRICTE  1 DE L’AJUNTAMENT 
DE SABADELL 
 
 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. de la sessió: 03/2012 
Caràcter: ordinari 
Data: 13 de febrer de 2012 
Horari: de 19.15 a 21 h 
Lloc: Centre cívic de Sant Oleguer 
 
 
Assistents 
 
Jordi Font i Renom, president  
Lluís Monge Presència, vocal regidor de la llista més votada de la ciutat 
Antoni Font i Renom, vocal de CiU 
Juan Antonio González Marín, vocal del PSC 
William Charles Phillips, vocal de l’AV de Covadonga 
Àngela Fernández Martínez, vocal de l’AV de Nostra Llar  
Evaristo Fortuny Roca, vocal de l’AV del Centre-Mercat 
Guillermo Pons Buch, vocal de l’AV de Sant Oleguer - Sol i Padrís 
Manel Ruiz Gil, vocal de l’AV de l’Eixample 
Manuel Sanz Pérez, de l’AV Rambla-Centre 
Josep Maria Gusi Ribas, vocal de les entitats culturals 
Juan Antonio Paleo Marcos, vocal de les entitats culturals 
Francesc Pascual Salomó, vocal de les entitats culturals 
Maria Rosa Segura Martínez, vocal de les entitats culturals 
Joana Soler Garcia, vocal de les entitats culturals 
Marcel·lí Garriga i Codina, vocal de les entitats esportives 
Joan Fidel Sarmiento, vocal de les entitats educatives 
Esther Camacho Bogas, vocal del grup altres entitats 
Eduard Gutés i Martín, vocal del grup altres entitats 
Joan Miquel Pardo Cuenca, vocal del grup altres entitats 
Lluís Saila González, vocal del grup altres entitats 
Isidre Vicente Rebull, vocal del grup altres entitats 
Jordi Obradors Pineda, vocal de les entitats de comerciants 
Agustí Navarro Reynes, vocal dels centres d’atenció primària 
Marta Brullet Rodríguez, vocal del PP (5%) 
Antoni Muñoz Balart, vocal de la CUP (5%) 
Tona Sallent Custodio, vocal d’ES (5%) 
Melcior Manau Gironès, secretari delegat 
 
Altres assistents: 
 
Manel Cendón González, cap d’explotació de Transports Urbans de Sabadell (TUS) 
Carles Bericat López, cap de la secció de Mobilitat de l’Ajuntament 
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Míriam González Ruíz, tècnica de territori del Districte  
Públic assistent 
 
 
Absents 
 
Olga Balada i Martínez, vocal de CiU 
Sebastià Ruiz Garcia, vocal dels centres d’ensenyament 
 
Excusen l’absència: 
 
Juan Álvarez Caro, vocal del PSC 
Antoni Sànchez i Blanch, vocal d’ERC (5%) 
Francesc Blanes Barrafort, vocal de les entitats de gent gran 
 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació de les actes anteriors. 
2. Modificació de les línies d’autobús urbà els festius. 
3. Aprovació de la proposta d'atorgament de la Medalla d'Honor de Sabadell. 
4. Resultats i priorització de l’enquesta i suggeriments de temes a tractar en el Consell del 

Districte. 
5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona-

Home, Educació i Consell de Ciutat. 
6. Comunicacions. 
7. Torn obert de paraules. 
 
Atès que existeix el quòrum de constitució que estableix l’article 12 del Reglament municipal 
dels consells de districte de 30 d’abril de 1997, el nou president, el senyor Jordi Font i 
Renom, declara oberta la sessió. 
 
 
Desenvolupament de la sessió 
 
 
1. Aprovació de les actes anteriors 
 

El senyor Jordi Font, president del Consell del Districte 1, dóna la benvinguda als 
assistents.  Seguidament, pregunta als vocals si volen fer alguna esmena a l’acta del ple 
del mes de desembre abans de donar-la per aprovada. No hi ha cap intervenció i, per 
tant, s’aprova l’acta. 

 
 
2. Modificació de les línies d’autobús urbà els festius 
 

El senyor Jordi Font presenta els ponents: el senyor Manel Cendón, cap d’explotació de 
la TUS, i el senyor Carles Bericat, cap de la secció de Mobilitat de l’Ajuntament de 
Sabadell. 
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Comença l’explicació el senyor Manel Cendón informant de les noves línies d’autobús 
dels festius implantades fa molt poc a la ciutat. Reparteix entre els presents uns plànols 
amb les noves línies dels festius i el comenta. 
 
El traçat dels dies festius s’ha concentrat en cinc línies precedides de la F: 
 

• F1 Can Deu - Estació Sud 
• F2 Sant Julià – la Creu de Barberà 
• F3 Can Deu – la Romànica 
• F4 Can Rull – el Poblenou 
• F5 – Castellarnau – les Termes 

 
Totes aquestes línies tenen com a punt de trobada la parada situada a la rda. de 
Zamenhof, que fa d’intercanviador. Amb la implantació d’aquest punt l’usuari pot canviar 
de línia amb un temps d’espera màxim de 15 minuts. 
 
Acabada l’exposició, el senyor Jordi Font obre el torn de paraules i la cedeix al senyor 
Manel Sanz, de l’AV Rambla-Centre, el qual voldria saber si tenen comptabilitzat el 
nombre d’usuaris que pugen als autobusos els dissabtes a la Rambla. 
 
El senyor Cendón respon que ara mateix no té aquesta informació però podria tenir-la i 
la passarà a l’Oficina del Districte 1 per fer-la-hi arribar. 
 
A continuació hi intervé el senyor Antoni Font, regidor de CiU, per comentar si tenen 
estudiat, en termes de mobilitat, l’afluència i el volum de passatgers que pot arribar en 
diumenge a la zona centre de Sabadell. 
 
De la mateixa manera que en la intervenció anterior, el senyor Cendón buscarà les 
dades i les facilitarà a l’Oficina del Districte 1. 
 
El president dóna la paraula a la senyora Tona Sallent, vocal de l’Entesa, la qual 
pregunta si és cert que les oficines d’Unnim han deixat de vendre les targetes d’autobús 
i ara on es poden trobar. 
 
L’entitat Unnim ha decidit no vendre les targetes però ha decidit deixar les màquines 
expenedores, tot i que el manteniment es fa des de la TUS. Es poden comprar, doncs, a 
les oficines amb màquines expenedores, com per exemple la del carrer de Gràcia, a les 
oficines del Banc de Sabadell i de Caja Mar i a El Corte Inglés. Amb aquest canvi, al 
centre no hi ha gaires problemes, però als barris perifèrics s’estan estudiant alternatives 
per garantir el servei. 
 
Hi intervé el senyor Juan Antonio Paleo, vocal d’entitats culturals, per confirmar que es 
poden comprar targetes a totes les oficines del Banc de Sabadell (no només a la 
central) i per formular una pregunta. S’han plantejat utilitzar vehicles més petits en 
festius per passar pels carrers més estrets del centre? 
 
El senyor Cendón respon que sí, que alguna vegada ho han valorat però han vist que 
només serviria per fer desplaçaments interns entre diferents punts del centre, però no 
per als altres recorreguts i per això no val la pena. 
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El senyor Font dóna la paraula al senyor Germán Palacín el qual comenta, mirant la 
informació que s’ha repartit, que sempre hi ha una carència de 30 minuts entre cada bus 
independentment de l’hora que sigui del dia. 
 
El senyor Cendón li respon que aquesta mancança és només per si es vol esperar la 
mateixa línia, però a la rda. de Zamenhof hi passen la resta per fer els transbordaments 
en 10 o 15 minuts. 
 
A continuació el senyor Jordi Font li pregunta si té alguna informació sobre la 
modificació que es va fer de la llei del transport al mes de desembre. Sembla que el 
sector es liberalitza però el cap de la TUS no té molta informació al respecte. 
 
El president agraeix la presència i les explicacions dels ponents.  
 
 

3. Aprovació de la proposta d’atorgament de la Medalla d’Honor de Sabadell 
 

El president fa una breu introducció sobre l’atorgament de la Medalla d’Honor de 
Sabadell, quin és l’òrgan que el regula, des de quan es donen i, en el cas del Districte 1, 
enumera a totes les persones i entitats que l’han rebuda. 
 
A continuació informa als vocals que s’han rebut 3 propostes: 

 
• El senyor Joan Rosselló i Muñoz (proposat per l’AV de Covadonga) 
• El Menjador Social de Sant Salvador organitzat per les Germanes Missioneres 

de la Caritat de Calcuta (proposat pel PP) 
• L’Orquestra Simfònica del Vallès (OSV) (proposat per EUTIME) 

 
El regidor Lluís Monge i el president comenten que l’OSV celebra el 25è aniversari de 
l’entitat i insta el senyor Francesc Pascual Salomó a fer la proposta de l’atorgament de 
la medalla a la Junta de Portaveus, en lloc del Districte 1. 
 
En aquest punt la vocal del PP, la senyora Marta Brullet, comenta que si no hi ha més 
propostes, ella no té cap inconvenient a adherir-se a la proposta de l’AV de Covadonga. 
 
A continuació, es reparteix una documentació que l’AV de Covadonga ha preparat i el 
senyor Bill Phillips fa la presentació i defensa de la proposta d’atorgar la Medalla 
d’Honor del Districte 1 al senyor Joan Rosselló i Muñoz. 
 
Acabada l’exposició, s’aprova l’atorgament per assentiment de tots els vocals. 
 

 
4. Resultats i priorització de l’enquesta i suggeriments de temes a tractar en el Consell del 

Districte 
 

El president recorda als assistents que la senyora Lourdes Ciuró va proposar una 
enquesta en què es feien 5 preguntes i repassa els resultats seguint un document que 
s’ha lliurat a tots els vocals. 
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El senyor Font opina que els temes s’haurien d’agrupar i ordenar per tractar-los de 
manera endreçada i eficaç. Un cop organitzada la informació, cal valorar si es convida 
algun expert municipal o d’un altre organisme per poder tractar els temes a fons i 
extreure’n aportacions. 
 
Seguint les valoracions de l’enquesta, els temes que més interessen als membres del 
ple del Districte 1 són el civisme i la seguretat ciutadana. 
 
Demana la paraula el senyor Antoni Font i proposa que per tractar el tema de la 
seguretat ciutadana vingui el senyor Josep Miquel Duran Macho, cap de la Policia 
Municipal de Sabadell. 
 
El regidor Lluís Monge proposa que vingui també un representant dels Mossos 
d’Esquadra, ja que generalment treballen coordinats. El senyor Paleo recorda que a la 
legislatura anterior ja van venir i va ser una sessió molt interessant. 
 
S’acorda convidar el senyor Duran i un representant dels Mossos d’Esquadra per tal 
que exposin els temes de més rellevància en seguretat ciutadana al Districte 1. 
 
Sobre el calendari, el senyor Jordi Font explica que un cop establerta la presidència 
després del seu nomenament com a regidor, els plens s’alternaran l’un al Centre Cívic 
de Sant Oleguer i l’altre a una sala del Casal Pere Quart, sempre que hi hagi 
disponibilitat. S’aniran preparant els temes en funció de les prioritats i voluntats dels 
vocals i si algun mes es decideix no fer un ple s’avisarà amb temps suficient. 
 
En aquest punt el senyor Toni Muñoz demana la paraula per saber com serà el 
calendari dels plens. 
 
El president li respon que hi ha plens que en que els temes vénen proposats des de 
l’Ajuntament; aquests plens són els ordinaris. També ens trobarem alguns temes que 
vindran marcats per les dates i els haurem de tractar en dates concretes, com per 
exemple temes de festa major o campanyes de Nadal. En el proper ple intentarem 
explicar quins ja estan fixats i quines dates queden lliures per fixar els temes que volem 
treballar. 
 
El senyor Muñoz afegeix que li agradaria saber la repercussió que tindrà tot aquest 
debat, a la qual cosa el president li respon que en ocasions seran debats i en altres 
ocasions es pactaran un seguit de propostes que s’enviaran a l’equip de govern i de les 
quals haurem de tenir resposta. 
 
El president dóna per finalitzat aquest punt.  
 
 

5. Informació dels representants en els consells sectorials de Salut, Esports, Igualtat Dona-
Home, Educació i Consell de Ciutat 

 
El president pregunta als representants dels consells sectorials si han assistit a algun 
plenari i si ens poden fer algun resum. 
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Pren la paraula el senyor Lluís Saila, representant del Consell de Ciutat, i fa un resum 
de la reunió que va tenir lloc el dimarts 24 de gener amb l’ordre del dia següent: 

 
• Constitució del Consell de Ciutat 
• Presentació del pressupost municipal per al 2012 
• Evolució dels pactes signats durant el mandat anterior: 

- Pacte per les infraestructures de Sabadell 
- Pacte Local per a l’Habitatge de Sabadell 
- Pacte per a la millora de l’ocupació i la competitivitat a Sabadell 

• Cloenda de la sessió constitutiva del Consell de Ciutat 
• Torn obert de paraules 

 
El regidor Ramon Burgués va fer la presentació del pressupost per al 2012, tal com es 
va fer a la sessió del ple del Districte 1. En aquest punt va haver-hi una pregunta sobre 
quin era l’endeutament real de l’Ajuntament. Es va respondre que era del 67% i que 
estava força bé perquè el màxim era del 107%. En relació amb l’endeutament estatal, el 
del Sabadell tenia un 6% i la majoria tenen un 2,7% a excepció de poblacions grans 
com Madrid, València, Saragossa, Màlaga etc. També es va comentar que la 
Generalitat té un deute amb l’Ajuntament de Sabadell d’11 milions d’euros. 
 
Un membre del ple va demanar si era possible tenir abans la documentació per poder 
revisar-la amb anterioritat i no tenir les dades el mateix dia del ple. 
 
A continuació el regidor Joan Manau va explicar en quin punt està el Pacte per les 
Infraestructures i en aquest moment l’alcalde va anunciar que de moment les obres del 
metro s’aturaven i que aquesta informació es faria pública en dos dies. 
 
A l’apartat del Pacte Local per a l’Habitatge es va informar que un estudi va estimar 
quines serien les necessitats d’habitatge social en el període 2008-2014 i es va calcular 
que podrien ser 6.442 habitatges. Inclourien habitatges per emancipació, immigració i 
d’altres, per canvi d’estructura familiar, per a gent gran i per a població en risc d’exclusió 
social. 
 
La regidora Montserrat Capdevila va fer una explicació del Pacte per a la Millora de 
l’Ocupació i la Competitivitat. 
 
Per acabar, el senyor Saila comenta que si algun vocal vol més informació pot portar la 
documentació lliurada al Consell de Ciutat. 
 
La senyora Joana Soler, representant del Consell d’Esports comenta que es va fer el 
plenari quan ella estava de vacances i no va poder assistir-hi. 
 
El senyor Joan Miquel Pardo informa que el proper ple del Consell de Salut serà el 23 
de març. 
 
El senyor Jordi Font agraeix les informacions.  
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6. Comunicacions 
 

El senyor Jordi Font presenta el senyor Germán Palacín, que serà el nou vocal de CiU 
ocupant la vacant que el senyor Font ha deixat per prendre la presidència. 
 
A continuació el president informa que s’ha fet la jornada de portes obertes de les 
darreres promocions dels pisos de VIMUSA i, com a novetat, tenen un règim de lloguer 
amb opció a compra. Tota la informació es pot consultar a www.sabadell.cat . 
 
Seguidament es comenta que continuen les obres de la recollida pneumàtica al centre 
de la ciutat. Aquestes obres són molt importants i el regidor Lluís Monge comenta que si 
volen més informació en els propers plens se’ls pot fer un breu resum de com avancen 
les obres, els talls de carrers, les cruïlles afectades, les afectacions de les escoles etc. 
 
La senyora Tona Sallent demana la paraula per comentar que ella té les obres just 
davant de casa i ha parlat amb un obrer que li ha dit que obren però que tanquen 
ràpidament i vol saber per què passa això. 
 
El senyor Monge explica que estan veient que als carrers nous les obres avancen 
ràpidament, però que als carrers antics a vegades es troben amb dificultats i fa que el 
ritme vagi més lent. 
 
El senyor Juan Antonio Paleo recorda que l’AV Centre - Mercat va fer una sessió 
informativa sobre les obres de recollida pneumàtica al Casal Pere Quart i es va explicar 
tot juntament amb una bustiada als veïns afectats. 
 
El senyor Germán Palacín comenta que és molt important que l’empresa encarregada 
de les obres acompleixi els terminis. Quan es va fer el concurs públic, aquesta empresa 
garantia un termini més curt i s’ha de vigilar que sigui així ja que ell ha observat que 
tanquen alguns carrers on no hi comencen a treballar fins a 2 o 3 dies després. 
 
Hi intervé el senyor Evaristo Fortuny, de l’AV Centre - Mercat, per explicar que ell està 
molt pendent de les obres i en contacte amb els veïns per detectar qualsevol problema i 
de moment tot marxa correctament i sense incidències. 
 
Sol·licita la paraula el senyor Marcel·lí Garriga per preguntar quants veïns i veïnes, 
aproximadament, es beneficiaran d’aquesta obra i saber si es preveu implantar en algun 
altre punt més del centre. 
 
Respon el regidor Lluís Monge. Aquesta és una obra complexa perquè es duu a terme a 
una zona amb molt de trànsit i poc espai per treballar. S’intenta minimitzar les molèsties 
als veïns i és per això que les intervencions es fan a trams per garantir el màxim 
possible d’entrades i sortides de guals, encara que sigui fent ús del sentit contrari a la 
marxa. 
 
Aquestes obres es fan amb una subvenció que ve del Fons Europeu per a la cohesió i 
esperem que es pugui implantar en alguna altra zona, però de moment no ho sabem. 
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El senyor Jordi Font pregunta si hi ha algun tipus de descompte per la inhabilitació del 
gual durant les obres. 
 
Respon el coordinador del Districte 1, Melcior Manau, explicant que sí, que hi ha la 
possibilitat de tramitar una targeta per estacionar de manera gratuïta durant les obres en 
zona blava; només cal trucar al 010 i donar totes les dades. I, a més, una bonificació en 
la taxa de gual proporcional als dies d’inhabilitació del gual. Aquesta bonificació es fa 
d’ofici; l’oficina del Districte 1 passa les dades dels guals afectats a Gestió Tributària i 
aquests apliquen el descompte directament en l’exercici de l’any següent. 
 
El president proposa portar un especialista en aquestes obres per tal que faci una 
explicació del que s’està fent i també vol que es vagi informant en els plens següents de 
les afectacions i problemes. Recorda que si algú té alguna queixa o problema amb les 
obres s’ha de posar en contacte amb l’Oficina del Districte 1. 
 

 
7. Torn obert de paraules 
 

El senyor Eduard Gutés demana la paraula i proposa fer una mica de networking entre 
els assistents per tal de saber una mica més de la resta de vocals i de les entitats que 
representen.  
 
El senyor Francesc Pascual proposa fer-ho seguint un ordre agrupant els vocals. 
 
Al president li sembla molt bé la idea i es decideix seguir l’ordre de la llista de vocals i 
començar pel mateix president, el senyor Jordi Font i Renom, el qual es presenta. A 
continuació ho fa el regidor Lluís Monge i Presència. Continuen la resta de 
representants dels partits polítics, el senyor Antoni Muñoz Balart, la senyora Tona 
Sallent Custodio, la senyora Marta Brullet Rodríguez, el senyor Antoni Font i Renom i el 
senyor Juan Antonio González. 
 
Resten pendents perquè no hi eren el senyor Antoni Sànchez i Blanch, la senyora Olga 
Balada i Martínez i el senyor Juan Álvarez Caro. En el proper ple es presentaran 
juntament amb els representants de les entitats veïnals. 

 
 
Per acabar, el senyor Jordi Font agraeix a tots el presents la seva assistència a l’acte i aixeca 
la sessió, de la qual, com a secretari delegat, estenc aquesta acta. 
  
 
El secretari delegat,      Vist i plau 
         El president 


